
 

 
 
FolketiŶgets SuŶdheds‐ og Ældreudvalg har deŶ Ϯϭ. jaŶuar ϮϬϮϭ stillet følgeŶde 
spørgsŵål Ŷr. ϲϰϵ ;Alŵ. delͿ til suŶdhedsŵiŶistereŶ, soŵ herŵed ďesvares eŶdeligt.  
Spørgsŵålet er stillet efter øŶske fra Liselott Bliǆt ;DFͿ. 
 
Spørgsŵål Ŷr. ϲϰϵ:  
”Vil ŵiŶistereŶ i fortsættelse af saŵråd ϭϵ/Ϭϭ‐Ϯϭ ;saŵrådsspørgsŵål AM‐APͿ oplǇse, 
oŵ StateŶs Seruŵ IŶstitut har ŵodtaget heŶveŶdelser fra StaŶford UŶiversitetet ŵed 
forespørgsler oŵ, at ďiologisk ŵateriale og persoŶfølsoŵŵe oplǇsŶiŶger ŵ.ŵ. fra 
projektet kaŶ overlades til eller aŶveŶdes af aŶdre eŶd uŶiversitetet?” 
 
Svar: 
Jeg har til ďrug for ďesvarelseŶ iŶdheŶtet ďidrag fra StateŶs Seruŵ IŶstitut.  
 
StateŶs Seruŵ IŶstitut har oplǇst, at der – på trods af ŵaŶgler i det saŵlede juridiske 
gruŶdlag for saŵarďejdet ŵed StaŶford UŶiversitǇ – er iŶdgået eŶ såkaldt EU‐koŵ‐
ŵissioŶsaftale ŵelleŵ iŶstituttet og StaŶford UŶiversitǇ. I deŶŶe aftale defiŶeres 
StaŶford UŶiversitǇ soŵ dataďehaŶdler, og det freŵgår, at StaŶford UŶiversitǇ ikke 
kaŶ aŶveŶde uŶderdataďehaŶdlere – dvs. overlade ďiologisk ŵateriale eller persoŶ‐
heŶførďare data til aŶdre – udeŶ forudgåeŶde godkeŶdelse fra StateŶs Seruŵ IŶsti‐
tut.  
 
StateŶs Seruŵ IŶstitut har eŶdvidere oplǇst, at iŶstituttet ikke har ŵodtaget øŶsker 
oŵ aŶveŶdelse af uŶderdataďehaŶdlere fra StaŶford UŶiversitǇ, og iŶstituttet ikke 
har forŵodŶiŶg oŵ, at StaŶford UŶiversitǇ skulle have ďrudt siŶe forpligtelser. 
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